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Rok 2023… a nové zastupitelstvo 
 
Začal nový rok. S jeho začátkem se ohlížíme za tím starým a s nadějí se díváme do 

budoucnosti a přejeme si. Každý má svá malá, utajená soukromá přání, ale určitě jsou i přání 
společná nám všem. Někde v dálce umírají lidé ve válce a válka sama má dalekosáhlé 
následky, s nimiž se v loňském roce potýkal a stále potýká i každý z nás. Proto mír jako 
přání určitě stojí na prvním místě. Domov, bezpečí, jistota a stabilita jsou nedílnou součástí 
lidského štěstí. Přejme to vše spolu se zdravím, štěstím a láskou lidem tam v dálce a kéž je 
to dopřáno i nám všem. 

To, jak bude vypadat náš domov, naše obec je na nás samotných. Území, které nám 
patří, a počet osůbek na něm se vyskytujících je tak malý, že by bylo směšné neumět se 
dohodnout. Ve volbách jste na podzim minulého roku zvolili sedm nových zástupců, kteří 
slíbili udělat vše pro to, aby se v Dobrčicích dobře žilo. Žádná ze tří skupin, ze kterých 
zastupitelé vzešli, nenabízela nic závratného, naopak se téměř ve všem shodovaly, všimli 
jste si? Není to dobrý začátek? Všichni víme, co nás trápí, známe své možnosti. A tak by 
mohlo stačit se umět dohodnout, s respektem přijímat názory druhých a umět dělat 
i kompromisy. Být pracovití a poctiví, vrátit slušnost tam, kde chybí, nebát se výzev 
a využívat možností. Těch sedm statečných z nás tomu v budoucích letech obětuje mnoho 
i ze svého soukromí, proto si zaslouží poděkování a úctu, stejně jako tomu bylo u zastupitelů 
minulých. Proto jim za jejich práci ještě jednou děkujeme! 
Přejme nám všem, ať se dobré děje a spokojeně plynou dny příští. 

za nové zastupitelstvo Jana Syryčanská 
 
Nové zastupitelstvo 
Ve volbách do obecních zastupitelstev ve dnech 23. a 24. 9. 2022 byli zvoleni a novými 
zastupiteli se slavnostní přísahou na prvním zasedání 24. 10. 2022 stali: 
Robert Rozkošný – starosta obce, Petr Navařík – místostarosta, Ing. Jana Syryčanská, 
Ing. Marek Ostrčil (Za rozvoj Dobrčic) 
Milan Klimecký, Hana Mozolová (Nezávislí pro Dobrčice) 
Jan Klimecký (Mladí občané Dobrčic) 
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Z činnosti zastupitelstva 
 
 Zastupitelstvo na svém prvním zasedání dne 24. 10. 2022 zvolilo starostu 

a místostarostu, schválilo výbory a jejich složení. Podrobné složení najdete na 
webových stránkách obce. 

 Zastupitelstvo schválilo na svém druhém zasedání 1. 12. 2022 obecní rozpočet: 
s ohledem na očekávané příjmy a dopady inflace byly příjmy rozpočtu naplánovány ve 
výši 4.363.000 Kč. Výdaje jsou očekávány ve stejné výši. Rozpočet byl sestaven tedy 
jako vyrovnaný. 

 Obec Dobrčice musela v loňském roce kvůli ukončení smlouvy s původním 
dodavatelem elektřiny společností VEMEX uzavřít smlouvu se společností ČEZ, 
přičemž cena se včetně distribučních poplatků zvedla prakticky na dvojnásobek. 
Od začátku roku 2023 máme   nového dodavatele plynu, kterým je MND, a proti 
původnímu dodavateli, kterým byla Pražská plynárenská, se cena zvedla na 
pětinásobek. Věříme, že se situace s cenami uklidní a obec bude moci v krátké době 
uzavřít smlouvy na dodávky energií za výhodnějších podmínek. 

 Z důvodu úsporných opatření se zastupitelstvo rozhodlo omezit interval nočního 
osvětlení veřejných prostranství a to takto: ve všední dny se ve 23.30 hodin osvětlení 
vypne a bude zapnuto ve 4:30 hod. Víkendové časy, jsou upraveny jinak, světlo zhasne 
v 01:00 hod. a znovu se rozsvítí v 5:30 hod. 

 Výše poplatků za odpady, za psa a stočné: zastupitelstvo schválilo novou vyhlášku 
o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů a podle ní stanovilo výši poplatku na rok 
2023 na 900 Kč. Cena stočného bude na rok 2023 ve stejné výši jako v roce 2022, tzn. 
500 Kč na poplatníka, totéž platí u poplatku za psa, zůstává ve výši 100 Kč.  

 Pro Základní organizaci Přerov I Českého svazu včelařů schválilo zastupitelstvo dotaci 
ve výši 3.000 Kč a pro klub seniorů na celoroční činnost 20.000 Kč. 

 Proběhla kontrola obecního majetku a s tím související revize projektů. Na základě 
vyhodnocení bude vytvořen dlouhodobý plán investic a budou vybrány projekty, které 
je třeba aktualizovat, aby byly připraveny pro žádosti z různých dotačních výzev.   

 Jistě jste si všimli, že zvonění v poledne a večer není už zajištěno ze starého rozhlasu, 
ale nově zvoní zvon přímo v naší kapličce. Zvon byl vybaven, z laskavého daru pana 
Petra Tobolíka, mechanismem pro automatické zvonění. Osazení kapličky 
automatickým zvoněním bylo přáním pana Tobolíka při jeho životním jubileu, které 
slavil v loňském roce, a gratulanti se mu na tento mechanismus složili. Děkujeme mu 
velice za takové přání a za štědrý dar do naší kaple. Obec o něj bude řádně pečovat.  

 Členové zastupitelstva zajišťovali spolu s dalšími dobrovolníky přípravu akcí na konci 
roku 2022 - drakiáda, přednáška o fotovoltaice, rozsvěcení vánočního stromu, koncert 
Vokálu, silvestrovská vycházka, vatra. Děkujeme všem za pomoc. Byl schválen 
kulturní program na rok 2023, jeho přehled najdete na konci tohoto vydání. 

 Z dotace získané prostřednictvím MAS Partnerství Moštěnka bylo pořízeno toto 
vybavení: repro soustava, mikrofony, stojany a lednice. 

 Dne 5. 1. 2023 starosta R. Rozkošný jednal s nájemcem polí nad ulicí, panem Netopilem 
z firmy JPJ Pravčice, a.s., o možnostech řešení eroze a s tím souvisejících bleskových 
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povodní.  Ujednalo se, že naoraná brázda na polích 530-1140 2305/5 a 530-1140 2302/9 
nad ulicí bude po sklizni odstraněna, aby dále nesváděla vodu do obce. Stejná dohoda 
platí na pozemcích 530-1140 0101/11, což je hon u hájku.  
Dále jsme se dohodli na osetí spodní hrany honu 530-1140 2305/5 nad ulicí a spodní 
hrany honu 530-1140 0101/11 12metrovým pásem úhorových plodin (směs trav a dusík 
vázajících plodin, které je pachtýř povinen 2x ročně mulčovat). A dále úhorem oseje 
6metrový pás v trase obecního pozemku parcelní číslo 189/13, což je bývalá cesta 
propojující Kamenec a beňovskou cestu. 

 
OÚ 

 
Společenská kronika 
 
V roce 2022 patřili mezi oslavence tito naši spoluobčané: v únoru pan Jiří Skřivánek (70), 
v březnu pánové Josef Otta a Oldřich Nevrla (oba 70), v červenci paní Milada Jurčíková 
(80), v září pan Josef Ostrčil (70), v říjnu paní Irena Motáňová (70) a v listopadu pan 
Jaroslav Chlapečka (70).   
V prvních měsících tohoto roku – v únoru - oslaví narozeniny také pan Jaroslav Karlík (70).  
Všem přejeme hodně zdraví, spokojenosti a štěstí! 
 
V roce 2022 se narodila a novými obyvatelkami obce se stala tři děvčátka: v srpnu Nina 
Lakomá, v září Adriana Klimecká a v listopadu Alice Houžvová. Rodičům gratulujeme 
a dětem přejeme zdraví a štěstí! 
 
Počet občanů k 31. 12. 2022:  236, z toho muži 118 a ženy 118.  
Děti do 15 let: 36, z toho chlapci 16 a dívky 20. 
 
Změny od posledního vydání Dobrčických novin: 
Narození 3 
Úmrtí 2 
Přistěhovaní 10 
Odstěhovaní 1 

OÚ 
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Výsledky prezidentských voleb v Dobrčicích 
 
První kolo prezidentských voleb proběhlo ve dnech 13. a 14. 1. 2023, v Dobrčicích s těmito 
výsledky: 
VOLEBNÍ ÚČAST V DOBRČICÍCH:  I. KOLO  70,37% 
 

 
Do druhého kola volby, které se konalo ve dnech 27. a 28. ledna 2023 postoupili podle 
celostátního sčítání hlasů Petr Pavel a Andrej Babiš.  
 
V Dobrčicích druhé kolo dopadlo s těmito výsledky: 
VOLEBNÍ ÚČAST V DOBRČICÍCH: II. KOLO  67,37 % 
 

 
 

zdroj: www.seznamzpravy.cz; Marek Ostrčil 
 
 
Výzva 

 
Do 3. března 2023, kdy se uskuteční obecní ples, přijímáme dary do tomboly! 

Chcete-li ples podpořit, můžete dary odevzdat v úředních hodinách nebo kterémukoliv 
ze zastupitelů. Za podporu děkujeme a na Barevný obecní ples vás srdečně zveme! 

 
Máte svůj názor na některý z problémů obce a chcete ho zveřejnit? Chtěli byste se 

zapojit do přípravy Dobrčických novin?  Máte zajímavé informace nebo fotografie, o které 
se chcete s ostatními podělit? Budeme rádi, pokud se zapojíte nejen do vydávání novin, ale 
například i do přípravy a pořádání akcí. Dobrčické noviny budou od tohoto čísla vycházet 
jen nepravidelně podle toho, kolik informací týkajících se našeho života v obci do nich 
nashromáždíme. Čas běží a tak rádi uveřejníme i fotografie z let nedávno minulých. Dveře 
jsou otevřeny, přijďte, ozvěte se!  

OÚ a redakční rada 
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Ohlédnutí za rokem 2022 
 
Vážení občané, loňský rok byl částečně ještě ve znamení covidu, ale snad již máme vše 

za sebou a covid nám už nebude znepříjemňovat běžný život. Jak jste si dozajista všimli, 
tak Dobrčické noviny v loňském roce nevyšly ani jednou a musím přiznat, že je to jen mojí 
vinou. Bohužel, pracovní vytížení mi nedovolovalo se více věnovat tvorbě novin a pracovní 
vytížení bylo také důvodem, proč jsem se již neucházel o vaši přízeň v komunálních volbách 
s ambicí na pozici starosty. 

Na přelomu roku 2021 a 2022 se dokončoval projekt na pořízení vybavení sálu obecního 
úřadu. Kupovaly se nové židle a stoly, osvětlení sálu a videoprojektor. Díky 80% dotaci 
bylo toto všechno vybavení za necelých 500.000,- Kč pořízeno se spoluúčastí obce za 
necelých 100.000,- Kč. Dotace byla obdržena prostřednictvím dotačního titulu Programu 
rozvoje venkova, který vyhlašovala Místní akční skupina Partnerství Moštěnka. Stejný 
dotační titul byl vyhlášen i v roce 2022, požádali jsme si v rámci druhé žádosti o dotaci na 
pořízení nové lednice, slunečníků, ohřívačů, markýzy a mobilního ozvučení. Dotace nám 
byla přidělena a tento projekt je již v realizaci.  

Jsem rád, že se podařilo zajistit odbahnění rybníka a částečnou opravu nápustky. Ta ještě 
potřebuje vylepšit a mělo by se v její opravě pokračovat i letos. V loňském roce byla 
zahájena příprava studie na zajištění likvidace odpadních vod pomocí malých domovních 
čistíren. Velmi přínosné setkání projektanta s občany zajistilo, že se do studie zapojilo 
mnoho majitelů nemovitostí. Tento projekt pokračuje i letos a věřím, že se bude moci 
zastupitelstvo v tomto roce rozhodnout, zda požádá o dotaci na pořízení domovních čistíren 
odpadních vod.  

Velká pozornost byla věnována nalezení nových dodavatelů energií. Na mikroregionu 
se uskutečnilo několik setkání starostů obcí, všichni řešili ty samé problémy – ukončení 
dodávek elektřiny od společnosti VEMEX, končící smlouva na dodávky plynu a velký 
nárůst cen energií na evropských trzích. S tím se začaly promýšlet i možné úspory na straně 
spotřeby obcí a alternativní zdroje zejména elektrické energie. 

Nemohu nezmínit bleskové povodně, které nás zasáhly den před rozloučením 
s prázdninami. Díky velkému úsilí dobrovolných hasičů a dalších dobrovolníků z řad 
občanů obce se podařilo veškeré bahno uklidit. Problém s bleskovými povodněmi v „Ulici“ 
nás tak potrápil již poněkolikáté za posledních pár let a jeho řešení se bude muset věnovat 
i nové zastupitelstvo.  

Kulturní program v obci se dařilo naplňovat. Obecní rockový ples se co do návštěvnosti 
velmi vydařil. Trochu mne mrzelo, že vítání občánků a Den matek byl bez vystoupení dětí, 
ale doufám, že se v letošním roce najdou děti ochotné zazpívat, říci básničku a něco předvést 
svým maminkám, babičkám, tetám a vlastně všem, kteří se budou chtít na vystoupení 
podívat. Velké poděkování patří hasičům a všem dobrovolníkům, kteří spolu s nimi či s obcí 
pořádali větší akce – plesy, masopust, rozloučení s prázdninami. Na podzim se uskutečnila 
drakiáda, na které po nebi nad Kamencem plachtilo asi nejvíc draků za celou historii 
pořádání drakiád v Dobrčicích. Nesmím opomenout ani zapálení Martiny Pavlíkové, 
Zuzany Hradilové, Karolíny Drtilové a Martiny Žalmánkové do organizování cvičení 
a dílniček. Doufám, že zájem o tyto aktivity neopadne a účast se bude postupně zvyšovat. 

Pochopitelně je toho ještě hodně, co by stálo za zmínku, ale vypíchl jsem jen to 
nejdůležitější. Novému vedení obce přeji mnoho zdaru, pracovního elánu, dobrou 
spolupráci se zastupiteli a co nejvíce spokojených občanů. 

Marek Ostrčil   
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Zpráva o činnosti Sboru dobrovolných hasičů v roce 2022 
 
V měsíci lednu jsme uspořádali, jako každý rok, hasičský bál. Přes přetrvávající 

covidová opatření jsme s potěšením zaznamenali poměrně vysokou návštěvnost plesu, a to 
i přes povinnost si provést test na covid. Program se vydařil, tombola byla rozdána 
výhercům a zábava do brzkých ranních hodin byla znamením, že rozhodnutí uspořádat bál, 
bylo správné. Ke konci ledna jsme také likvidovali spadlý strom u domu p. Coufala 
(u Čadového). 

Únor byl ve znamení tradičního masopustu, vodění medvěda, který podpořili občané 
Dobrčic a pomohli nám tak vytvořit početnější průvod obcí. Slivovička, koblížky, chlebíčky 
a jednohubky byly vítaným občerstvením mnohých masek. Nesmíme opomenout zmínit, že 
počet masek, které si je možné na masopust zapůjčit na obci, se rozrůstá díky obětavé snaze 
našeho místostarosty obce p. Petra Navaříka. Věříme, že se mu i nadále bude dařit 
obohacovat průvod o tradiční masopustní maškary. Jako obvykle bylo celé vodění medvěda 
zakončeno v místním pohostinství Na Tvrzi. 

Protože u chatové oblasti na Čupech hrozil pád lípy z lesa, hasiči se postarali o její 
pokácení. 

Po několika letech se do Dobrčic vrátilo pořádání okrskových závodů v požárním sportu. 
Ty sice měly Dobrčice hostit až v roce 2023, ale z důvodu rekonstrukce sportoviště ve Staré 
Vsi jsme se tohoto úkolu zhostili s ročním předstihem a 7. května, věřte nebo ne, hasiči 
z Dobrčic opět vyhráli. Velké poděkování patří MAS Partnerství Moštěnka, která podpořila 
konání závodů příspěvkem ve výši 5.000,- Kč na zakoupení odměn a občerstvení pro 
závodníky. 

V červnu jsme obci pomáhali s převozem řeziva modřínu z výletiště na obecní dvůr 
a také jsme vypomáhali při organizaci krajského kola v požárním sportu v Přerově. 
V červenci opět hasiči zasahovali u vyvráceného stromu, tentokrát to bylo u Trchalového. 

V pátek 26. srpna, den před rozloučením s prázdninami, naši obec zasáhla blesková 
povodeň. Místo příprav na akci hasiči vyrazili spolu s dalšími občany odklízet bahno, které 
bylo splaveno z polí do vesnice. Naštěstí se vše stihlo uklidit a v sobotu jsme pro děti 
i dospělé uspořádali rozloučení s prázdninami. Obava ze špatného počasí dopadala na 
všechny, kteří se podíleli na organizaci, ale nakonec se počasí umoudřilo a děti si užily 
zajímavé soutěže, táborák a noční stezku odvahy. K tanci a poslechu nám zahrála skupina 
ROKY. Velké poděkování patří všem, kteří nám pomohli připravit soutěže i stezku odvahy. 

Nesmíme zapomenout vyzdvihnout zásluhy br. Arnošta Mlčáka, který na konci srpna 
pomohl odvézt z lesa zraněnou místní šenkýřku. Bohužel se jednalo o zlomeninu kotníku, 
bez pomoci br. Arnošta by zraněná jen stěží sama došla domů. 

Na konci listopadu pak hasiči s pomocí techniky pro práci ve výškách umisťovali hvězdu 
na vánoční strom na točně. 

V sobotu 10. prosince jsme zhodnotili činnost sboru na výroční valné hromadě, ze které 
jsme se rozcházeli s příslibem klidných a pohodových Vánoc a všeho dobrého v roce 2023. 

Poklidný rok 2023 bez nutnosti zásahu hasičů přejeme i vám všem, a pokud by 
nakonec naše pomoc byla potřeba, budeme se vám ji snažit poskytnout, jak nejlépe 
dovedeme. 

ses. Anna Záhorská, br. Marek Ostrčil 
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Zpráva o hospodaření DSO Přestavlcký les v roce 2022  
 
Uplynulý rok 2022 byl v DSO Přestavlcký les ve znamení velkých změn. Na počátku 

roku jsme se rozloučili s odborným lesním hospodářem panem Jiřím Pálkou, který z důvodu 
pracovního vytížení již nemohl dále vykonávat činnost. Na jeho místo po výběrovém řízení 
nastoupil Ing. Petr Čelůstka. Ten si les v krátké době převzal a začal navrhovat opatření, 
která povedou ke zlepšení stavu lesních porostů. Bohužel některé porosty byly v péči 
zanedbány a bylo potřeba co nejdříve zajistit nápravu.  

Kromě samovýroby bylo potřeba naplánovat vylepšení pasek a současně zalesnit některé 
holiny. Taktéž oprava některých stávajících oplocenek byla velmi akutní. Naštěstí se většina 
prací podařila zvládnout ještě v brzkém jaru. Lesu se také podařilo velmi úspěšně prodat 
modřínovou a jasanovou kulatinu v elektronické aukci. V tomto trendu by chtělo vedení lesa 
pokračovat i nadále. Jen pro představu, před několika lety se vzrostlý modřín prodával za 
cenu do 1.500,- Kč za kubík, kdežto v aukci jsme dostali za lepší kvalitu přes 5.000,- Kč za 
kubík. 

Na základě kontrolní pochůzky s pracovníkem Magistrátu města Přerova bylo 
rozhodnuto o nutnosti provést vymýcení velmi rozvolněného porostu modřínu, který byl 
pozůstatkem po smrčinách napadených kůrovcem. Současně nám bylo doporučeno provést 
dílčí zásahy do porostů s cílem zlepšit stav lesa a podpořit přirozenou obnovu. 

V letošním roce bylo na základě vytipování odborným lesním hospodářem zřízeno 
několik oplocenek přirozeného zmlazení. V místech, kde pod starými stromy rostl poměrně 
vydatný porost malých semenáčků, bylo provedeno odtěžení některých stromů a vždy 
oplocení takových ploch. Bohužel aktivita zvěře nedovoluje, aby takové porosty byly 
schopny vyrůst, protože jsou spásány. Díky těmto opatřením byla oplocena místa 
s výskytem semenáčků hlavně buku, dubu, lípy, javoru a jedlí. Jedle rostou v našem lese jen 
na dvou místech a jejich zmlazení a rozšíření bude jistě přínosem pro rozmanitost našeho 
lesa. Jedna větší oplocenka přirozeného zmlazení dubu vznikne také u Dobrčic počátkem 
roku 2023. 

Na podzim jsme opět vylepšovali některé oplocenky dosazováním sazenic a rovněž jsme 
vysadili plochy po vytěženém modřínu z bývalých smrčin. Současně bylo Mysliveckým 
spolkem Stará Ves vysazeno 10 vzrostlejších kaštanů. Ty zakoupil DSO a byly vysazeny 
v místech, kde chyběl pruh porostu u příhonové cesty. Do budoucna tak přispějí k bohatší 
přirozené stravě lesní zvěře. 

Letošní samovýroba je tak jako v minulých letech dost zaměřená na odtěžování břízy, 
která je v našem lese již na sklonku své životnosti a sušší roky tento stav jen umocňují. 
Současně jsme byli nuceni vytěžit poměrně velké množství modřínů zasažených kůrovcem, 
které se ale podařilo opět úspěšně prodat v elektronické aukci. Samovýroba se také týká 
porostů, u kterých bylo nutné dle lesního hospodářského plánu provést výchovné zásahy – 
prořezávky. 

Během léta jsme se opět museli potýkat s bujnou vegetací v oplocenkách a jejich 
vyžínání bylo finančně nákladné. Výstavba oplocenek si vyžádala nákupu více jak 1,5 km 
pletiva a výrobu velkého množství dubových kůlů, které jsou velmi trvanlivé. Díky 
úspěšnému prodeji dříví v aukcích, obdrženým příspěvkům ze státního rozpočtu na 
hospodaření v lesích a příjmům z vysokého objemu dříví prodaného samovýrobcům jsme 
ale všechny náklady zvládli pokrýt.  

Vnímáme nynější kritiku přicházející ze dvou stran a ty jdou mnohdy proti sobě. Jedna 
část lidí vnímá les jako přírodní památku a těžbu, společně s činnostmi s ní spojenými, těžce 
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nese. Z druhé strany je nám mnohými vyčítáno, že netěžíme více, když je ze strany lidí 
zájem o palivové dříví, a že prodáváme vytěžené dřevo v aukcích. Les je sice přírodní 
památkou, ale je stále hospodářský a musí si na sebe vydělat. Nemusíme chodit daleko, 
abychom viděli, jak i jinak se dá v lese hospodařit, a jsou to příklady, na které by si mohli 
stěžovat obě skupiny lidí, které nás kritizují. Současně nemůžeme s klidným srdcem 
hospodařit tak, abychom vysoce kvalitní kulatinu prodávali jako palivo. Jistě, pokud by měl 
někdo zájem o koupi kvalitní kulatiny za tržní ceny, rádi mu ji nabídneme, ale jinak se 
domníváme, že způsob prodeje kvalitnějšího dřeva v elektronických aukcích a příležitostně 
v poptávkovém řízení je správný. Nezříkáme se odpovědnosti a nebojíme se diskuse. 
Uvědomujeme si, že uspokojit všechny občany našich tří obcí nebude nikdy jednoduché. 
Budeme rádi, pokud své názory přijdete vyjádřit i na veřejná zasedání valné hromady DSO 
Přestavlcký les. Můžete kdykoliv přijít, sednout si s odborným lesním hospodářem a vše 
klidně a objektivně prodiskutovat. Veřejná kontrola je koneckonců zárukou, že se v lese 
bude hospodařit co nejlépe. 

V příštím čísle Dobrčických novin se vrátíme k hospodaření v lese z pohledu vykázané 
těžby i účetnictví v uplynulých letech. 

za DSO Přestavlcký les Marek Ostrčil, bývalý předseda 
 
 
Jak pokračuje příprava srovnávací studie domácích čistíren 
odpadních vod k projektu centrální kanalizace? 

 
Od října 2022 do ledna 2023 probíhaly průzkumné práce na kanalizacích nemovitostí, 

jejichž majitelé se přihlásili do studie na zajištění čištění odpadních vod pomocí malých 
domovních čistíren odpadních vod. Celkově se do průzkumu přihlásily více než 2/3 majitelů 
nemovitostí v Dobrčicích, za což jim velice děkujeme. Je potřeba všechny přihlášené 
ubezpečit, že získané informace v rámci provedených průzkumů nemovitostí byly sesbírány 
pouze za účelem vypracování studie a nebudou nikde dále použity. 

Projektant nyní zpracovává získaná data a počátkem jara by obec měla získat kompletní 
studii, na základě které bude možné rozhodnout, zda obec bude chtít řešit odkanalizování 
obce prostřednictvím domovních čistíren odpadních vod. Tomuto rozhodnutí bude muset 
předcházet podrobná diskuse zahrnující nejen technická řešení u jednotlivých nemovitostí, 
ale i právní podmínky a finanční podmínky pro instalaci čistíren odpadních vod. Každý 
majitel nemovitosti pak bude muset zvážit, zda se bude chtít závazně přihlásit do projektu, 
v rámci něhož obec požádá o dotaci. Samotný průzkum nemovitosti nebyl závaznou 
přihláškou do projektu. Současně musí obec dořešit právní otázky související s tím, 
abychom pro případnou realizaci získali všechna potřebná povolení. 

O dalším průběhu prací vás budeme opět informovat a před stanovením podmínek pro 
připojení k projektu bude vedena diskuse se všemi občany, kteří se jí budou chtít účastnit. 
Děkujeme všem za dosavadní spolupráci. 

Marek Ostrčil 
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Sportovní klub Dobrčice 
 
V naší obci se v současnosti nachází spousta aktivních občanů, důkazem toho jsou 

tradiční fotbalová utkání, která probíhají každou neděli na místním hřišti již více než dva 
roky. Dále každou středu v prostorech obecního úřadu probíhá cvičení pod vedením Martiny 
Pavlíkové. 

Na základě těchto aktivit vznikl Sportovní klub Dobrčice. Po informativní schůzi, která 
se uskutečnila 30. 12. 2022 za hojné účasti občanů a starosty obce Roberta Rozkošného, 
bylo dohodnuto založení SK pod záštitou obce. Hlavní činností SK je organizování 
sportovních a kulturních akcí, spolupráce s obcí a dalšími spolky. V současnosti čítá SK 17 
členů a další jsou srdečně vítáni.  

Dne 3. 2. 2023 proběhla ustavující schůze Sportovního klubu, kde byl zvolen předseda 
SK a byl sestaven plán sportovních a kulturních akcí na tento rok. 

za Sportovní klub Dobrčice Jan Klimecký 
 
 
Obec má novou kronikářku 

 
Ke konci roku 2021 ukončila funkci kronikářky obce paní Eva Zbořilová. Byla jsem si 

s ní o kronice povykládat, abych zaznamenala její zkušenosti a vzpomínky. Velice jí 
děkujeme za to, jak dlouho kroniku vedla a že věnovala svůj čas tomu, aby zaznamenala 
život v naší obci. 

Kroniku předchozí vedl její tatínek, který ale onemocněl a i z důvodu vysokého věku už 
psaní zanechal. Zemřel v roce 2003 a poslední kroniku si u něj vyzvedla paní Fišmistrová, 
nejspíše pracovnice okresního archivu, se kterou spolupracoval a která ho často 
navštěvovala. Paní Eva Zbořilová se do Dobrčic nastěhovala až v roce 2008 a k pokračování 
v psaní kroniky byla vybídnuta v době, kdy byla starostkou paní Sitková. Paní Eva neměla 
s psaním kroniky žádné zkušenosti a dlouho váhala. Nakonec ale absolvovala školení pro 
kronikáře a také s pomocí příručky s psaním začala.  

Věděla, že by měla spolupracovat s určeným členem zastupitelstva, který by jí měl 
předávat informace. Řekla mi, že ne vždy tato praxe fungovala. Nejlepším takovým 
pomocníkem v celém období, kdy kroniku vedla, pro ni byl pan Chlapečka. Zajímal se 
o dění a rád jí předával údaje o všem, co se v Dobrčicích dělo. Po jeho ukončení práce 
v zastupitelstvu se bohužel nový spolupracovník nenašel, zdrojem informací byl obecní 
úřad, kam si pro ně chodila. Mezi další zdroje patřil třeba různý tisk, který musela sledovat.  

Kroniku psala formou měsíčních zpráv. Ručně si každý měsíc dělala poznámky o tom, 
jaký byl průběh počasí, co se dělo v přírodě, co obec opravila nebo pořídila, kdo se narodil 
nebo odstěhoval, jaké akce se konaly, prostě veškeré dění v obci. A to pak najednou vepsala 
na další listy v kronice. Myslet při tom musela i na ochranu osobních údajů, proto některé 
informace byly jen obecného charakteru. S časem přibyl věk a také s ohledem na své zdraví 
se rozhodla, že psaní předá mladšímu následovníkovi. Její poslední zápis v kronice je tedy 
z prosince roku 2021.  

Nové zastupitelstvo začalo následovníka hledat. A našlo! Novou kronikářkou se od 
podzimu 2022 stala Martina Žalmánková. Děkujeme jí za ochotu se této práce pro naši obec 
ujmout. Paní Eva jí ráda předá své zkušenosti a ona sama bude určitě moc ráda za jakékoliv 
informace od vás všech. Oběma ještě jednou děkujeme! 

Jana Syryčanská 
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Počasí v Dobrčicích v roce 2022 
 
Rok 2022 začal velmi mírnou zimou.  V lednu se teplota pohybovala často nad nulou 

a chyběla i sněhová pokrývka. Pouze uprostřed měsíce se vyskytlo asi desetidenní období, 
kdy alespoň noční teploty klesaly pod nulu, většinou však jen několik stupňů. Únor byl ještě 
teplejší, i po ránu teplota neklesala pod bod mrazu. Oba zimní měsíce byly navíc hodně 
suché, ani v lednu ani v únoru nedosáhlo množství srážek ani poloviny dlouhodobých 
měsíčních normálů. 

Meteorologické jaro začalo poměrně chladným březnem. Jestliže v lednu a únoru mrzlo 
spíš výjimečně, tak v březnu byla ranní teplota pod nulou po celý měsíc a v některých dnech 
to bylo až minus 7 stupňů.  Až úplně v samotném závěru měsíce se oteplilo. Březen byl 
velmi suchý, napršelo jen 38 % dlouhodobého normálu, srážky se vyskytly pouze ve dvou 
dnech. Další jarní měsíc duben byl studený, občas se vyskytovaly ranní přízemní mrazíky 
a i přes den se rtuť teploměru šplhala nahoru jen velmi neochotně. Navíc po celý měsíc často 
foukal silný vítr. Srážkově byl na tom duben trochu lépe než předchozí měsíce, spadlo asi 
80 % normálu. Měsíc květen byl teplý až velmi teplý, bohužel i suchý. Napršelo jen 48 % 
normálu. První bouřka se vyskytla 20.května. 

První letní měsíc – červen, byl mimořádně teplý. Průměrná červnová teplota byla o + 3,2 
stupně nad dlouhodobým průměrem. Konečně i srážek bylo v červnu dostatek. 4. června 
byla poměrně intenzivní bouřka s úhrnem srážek 54 mm. Oba prázdninové měsíce byly 
teplotně nadprůměrné. Srážkově se dá považovat červenec jako normální, srpen slabě 
podnormální. Pršelo spíše začátkem a koncem července a na konci srpna, sucho bylo 
uprostřed července a celou první polovinu srpna. Od 5. do 13. srpna foukal nepříjemný silný 
severovýchodní vítr. 

Podzim začal chladnějším a deštivějším zářím.  V tomto měsíci se vyskytlo 16 dnů 
s deštěm, nicméně celkový úhrn srážek za měsíc nebyl nijak mimořádný, spadlo 120 % 
normálu. Následoval velmi teplý říjen a listopad. Oba tyto měsíce byly navíc mimořádně 
suché.  Napršelo pouze 20 % normálu v říjnu a 25 % v listopadu. Poslední měsíc v roce – 
prosinec nám přinesl opravdu pestrý výběr počasí. Po poměrně teplé první dekádě udeřila 
ve druhé dekádě opravdová zima s mrazy a docela bohatou sněhovou nadílkou. Jak už to ale 
bývá, na vánoční období se dostavila obleva a v samotném závěru roku pak až výrazné 
oteplení. Prosinec nakonec skončil teplotně jako nadprůměrný, ale zároveň jsme se dočkali 
po suchém podzimu i vydatnějších srážek. 

Celkově byl rok 2022 teplotně výrazně nadnormální a srážkově slabě podnormální. 
Pouze dva měsíce v roce byly teplotně podprůměrné – duben (-0,9°C) a září (-0,8°C), 
všechny ostatní měsíce byly nadprůměrné – nejvíc únor +3,9°C, leden +3,4°C a červen 
+3,2°C nad dlouhodobým průměrem. Srážkově byly nadprůměrné měsíce červen, září 
a prosinec, naopak velmi suché leden, únor a extrémně suché měsíce březen, říjen a listopad. 
Nejvíce dnů se srážkami  bylo v září (16) a v prosinci (13), nejméně v březnu (2)  a v říjnu 
(4).  Vyskytlo se celkem 16 bouřek bez mimořádných událostí.  Celkově lze pohlížet na rok 
2022 jako zcela zapadající do řady teplotně nadprůměrných let posledních desetiletí 
v souvislosti s probíhající klimatickou změnou.   

  Roman Zbořil 
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Informační zdroje pro občany Dobrčic 
 

Z důvodu zjednodušení bude Obec Dobrčice nadále využívat tyto informační kanály: 
 

MUNIPOLIS 
(dříve Mobilní Rozhlas) 

 
 

web www.dobrcice.cz 
a Úřední deska 

    
 

Facebook 

 
 

Dobrčické noviny 
 
Úřední deska  
u autobusové zastávky 

 

  
Všem občanům doporučujeme instalaci aplikace MUNIPOLIS na jejich mobilní 

telefony (dříve Mobilní Rozhlas). Díky propojení na web obce a úřední desku vám nyní 
stačí sledovat aplikaci MUNIPOLIS a všechny důležité informace budete mít kdykoliv 
na jednom místě. MUNIPOLIS najdete i samostatně na webu a odkaz je k dispozici na 
úvodní stránce webu Dobrčic www.dobrcice.cz. Tam také najdete odkaz a podrobnosti 
k instalaci aplikace na vaše mobilní zařízení. 

Facebook bude sloužit zejména k propagaci kulturních, společenských a sportovních 
akcí v Dobrčicích. I nadále bude k dispozici běžná úřední deska u autobusové zastávky. 
V budoucnu již nebudeme v tak velké míře využívat letáků roznášených do poštovních 
schránek.  
 
Potřebujete-li pomoci s instalací aplikace MUNIPOLIS a vysvětlením její funkce, obraťte 
se na  

JANA KLIMECKÉHO (778 412 806) 
nebo MARKA OSTRČILA (776 860 292) 

 
Věříme, že se vám aplikace zalíbí a budete rychle a spolehlivě informováni o dění v obci.  

Marek Ostrčil a Jan Klimecký 
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Cvičení s Martinou 
 
Pravidelně každou středu probíhá v prostorách obecního úřadu od 18 do cca 19 hodin 

cvičení. Cvičení probíhá formou společné rozcvičky a poté jako kruhový trénink - každý 
cvičí na jednom stanovišti svým tempem a dle svých možností po určitý časový interval, 
a pak se přesouvá na další stanoviště s jiným cvikem. Bývá 8 - 10 stanovišť, cvičí se 3 - 4 
kola, mezi koly je krátká pauza. Cvičí se převážně s vlastní vahou, ale využíváme i činky, 
bosu, TRX, overball, expandéry, kettlbell, a další pomůcky dle zaměření tréninku. Během 
tréninku hraje hudba, která nás má naladit na lepší výkony, také kontroluji správné 
provádění cviků, aby se předešlo zraněním, pomáhám upravit náročnost cviků a motivuji 
vás k maximálnímu výkonu. Na závěr se společně protáhneme, kdy část protahování přebírá 
jogínka Eva Jurčíková.  

Na cvičení je potřeba se předem nahlásit (kapacita max. 10 lidí) na uvedené telefonní 
číslo nebo přes WhatsApp, Messenger nebo FB skupinu. Pokud dojde ke změně termínu 
cvičení, bývá tato informace zveřejněna v aplikaci Munipolis, na FB stránkách Dobrčic i FB 
stránce cvičení a informuji vás i na tréninku. Budu se na Vás těšit!      

Martina Pavlíková  
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Nedělní tvořivé dílničky 
 
Abychom dětem zpestřili krátké zimní dny, kdy bývá brzy tma, připravili jsme si pro ně 

pravidelné nedělní tvořivé dílničky. Dílničky jsou tematicky uzpůsobeny a probíhají každou 
neděli na obecním úřadě od 17.00 hod. Pro děti je připraven materiál a předlohy výrobků, 
které si budou moci vyrobit. S vyráběním dětem pomáhají rodiče nebo šikovná děvčata, 
která jsou seznámena s postupem. Tvoření se snažíme uzpůsobit tak, aby se mohly zapojit 
i menší děti. Na dílničkách se vybírá vstupné 20,- Kč za dítě, které slouží k pokrytí výdajů 
na materiál. Případné změny termínů konání dílniček bývá uveřejněno na FB stránkách 
Dobrčic nebo v aplikaci Munipolis.  Těšíme se na společné tvoření!  

Martina, Zuzka a Kája 
 

 
 
Pár fotek z vánočního tvoření, kdy jsme s dětmi zdobili vánoční stromeček pro OÚ. 
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Dobrčice ve fotografii 
 

Přednáška Petra Tobolíka o problematice fotovoltaiky z pohledu revizního technika 
 

 
 

 
 
 



 _______________________________________________________________________ Dobrčické noviny 1/2023 

17 
 

Betlém při rozsvěcování vánočního stromu v Dobrčicích 
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Vánoční koncert Smíšeného pěveckého sboru Vokál 
 

 
 

Nový kovaný kříž od kováře Aleše Ostrčila z Beňova  
a oltář v Kapli Panny Marie, který zhotovil Miroslav Šimek 
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Hasičské závody v Dobrčicích 2022 
 

 
 
Nejbližší plánované kulturní, společenské a sportovní akce 2023 
 
 Vodění medvěda 18. 2. 2023, 13:00, začátek na OÚ 
 Obecní maškarní ples – Barevný ples, 3. 3. 2023, 20:00, sál OÚ 
 Dětské šibřinky 5. 3. 2023, 14:00, sál OÚ 
 Divadlo 18. 3. 2023 „Obecně prospěšná strašidla“ Ochotnické divadlo Vlkoš, 17:00, 

sál OÚ 
 Chození děvčat s Májem, 2. 4. 2023, 10:00, začátek na zastávce autobusu 
 Velikonoční pomlázka, 10. 4. 2023, od 10:00, začátek na zastávce autobusu 
 Den matek a vítání občánků, 7. 5. 2023, 14:00, sál OÚ 
 Den dětí 3. 6. 2023, 14:00, výletiště 
 Loučení s létem 26. 8. nebo 2. 9. 2023, 14:00, výletiště 
 Dobrčická drakiáda, polovina října dle počasí, Kamenec 
 Rozsvěcení vánočního stromu 3. 12. 2023, 17:30, točna 
 Vánoční koncert Vokálu, 15. 12. 2023, 19:00, sál OÚ 
 Silvestrovská vatra, 31. 12. 2023, 23:45, Kamenec nebo točna 

 
Veškeré změny budou uvedeny na stránkách obce nebo prostřednictvím MUNIPOLISU. 
Dále Vás žádáme o pomoc při zajištění organizace těchto i nových akcí, které zde nejsou 
uvedeny a ze strany občanů by byl o ně zájem.  
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